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De la începutul mandatului primarului Andrei Carabelea, infrastructura educațională din Piatra-Neamț a 

intrat într-un amplu proces de modernizare. Este vorba despre proiecte cu finanțare europeană pentru 

reabilitarea completă a clădirilor mai multor școli și grădinițe, dar și investiții punctuale, din bugetul local, 

în funcție de nevoile fiecărei unități școlare în parte.  

 

Doar anul trecut s-au făcut reparații la unitățile de învățământ în valoare de 703.408 lei, s-au achiziționat 

dotări de peste 770.000 lei și s-au realizat expertize și proiecte tehnice de 852.350 lei. Toate acestea, pe 

lângă proiectele majore de modernizare a infrastructurii educaționale: 

 

 Reabilitarea, modernizarea și dotarea Grădiniței nr. 2 – 1.794.032,70 lei 

 Investiții în infrastructura educațională gimnazială din cadrul Școlii Gimnaziale nr. 5 – 

13.122.366,72 lei 

 Reabilitarea, modernizarea și dotarea Colegiului Tehnic de Transporturi – 14.005.597,62 lei 

 Investiții în infrastructura educațională gimnazială din cadrul Școlii Gimnaziale nr. 8 – 7.491.078,43 

lei 

 Reabilitarea energetică la Liceul de Arte „Victor Brauner”– 4.763.007,48 lei 

 Reabilitarea, modernizarea și dotarea Grădiniței cu program prelungit nr. 6 – 2.302.945,54 lei 

 Reabilitarea, modernizarea și dotarea Creșei Precista – 2.062.931,22 lei 

 Reabilitarea, modernizarea și dotarea Creșei Mărăței – 3.312.114,40 lei 

 

Atât Colegiul Național „Gheorghe Cartianu” cât și Școala Gimnazială „Daniela Cuciuc” urmează să intre în 

proiecte de reabilitare totală în cursul acestui an. Pentru Colegiul Național de Informatică se pregătește 

proiectul care va fi depus pentru obținerea finanțării din Programul Operațional Regional 2021-2027. 
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O altă acțiune importantă este schimbarea mobilierului în școlile din oraș, care a început în 2022, după mulți 

ani în care nu s-au făcut astfel de investiții. Atunci au fost dotate 12 săli de clasă, iar acțiunea avea să 

continue din fonduri de la bugetul local, dacă nu apărea oportunitatea finanțării prin Planul Național de 

Redresare și Reziliență. Printr-un proiect în valoare de 39.107.378,94 lei, toate unitățile școlare din oraș 

vor beneficia, în cursul acestui an, de mobilier complet nou. Proiectul include și dotarea a 20 de 

laboratoare de informatică pentru diverse niveluri de învățământ, 14 laboratoare de științe, 38 de cabinete 

școlare și 7 ateliere de practică.  

 

La Școala Gimnazială Nr. 2 au fost alocate în bugetul pe anul acesta sumele necesare pentru reabilitarea 

corpului de clădire secundar, în care s-a prăbușit tavanul, dar și bani pentru proiectarea unei săli de sport. 

 

Având în vedere toate aceste aspecte, considerăm ieșirea publică a Prefectului Județului Neamț ca fiind o 

nouă dezinformare, o temă politică, de campanie, pe care a îmbrăcat-o într-o ședință a Comitetului Județean 

pentru Situații de Urgență. Proiectele și investițiile enumerate mai sunt elocvente și dacă ar fi solicitat 

informații cu privire la situația unităților de învățământ din oraș, acestea i-ar fi fost puse la dispoziție. 

 

„Comisia aceasta a fost instituită pentru a mai găsi pretexte pentru a-l taxa public pe primar. La fel s-a 

întâmplat cu o altă comisie care era activă acum doi ani și care ne arăta cu degetul pentru starea proastă a 

punților pietonale din oraș. Ce nu știa atunci domnul prefect era că deja demarasem documentațiile pentru 

reabilitarea tuturor punților pietonale. Comisia punților și-a încetat activitatea brusc și dintr-o dată, de 

parcă s-ar fi prăbușit și ea odată cu podul de la Luțca. Acum, prefectul a instituit o comisie pentru 

evaluarea stării școlilor din Piatra-Neamț. Ce nu știe nici de data aceasta este că ne-am pus încă de la 

început pe treabă să modernizăm toată infrastructura educațională din oraș. Constatările comisiei nu ne 

împiedică să recunoaștem că încă mai avem de treabă, dar știam bine ce avem de făcut și fără aportul ei, 

drept dovadă investițiile pe care le-am făcut, le facem și le pregătim în continuare.” a declarat primarul 

Andrei Carabelea. 
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